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Årsmøte 2024 

 

Sak 2: Årsmelding for 2023 

 

Overordnet målsetting i 2023: 

- Utvikle rasen i positiv retning, spesielt innen avl og helse 

- NBSK skal oppleves som en attraktiv klubb, bernereiere skal se fordelen av å være medlem 

- Klubben skal tilstrebe å benytte hensiktsmessig og brukervennlig digital plattform 

- Ha et godt samarbeid mellom, og innad i alle NBSK enheter (styret, komiteer og avdelinger) 

- Øke antall medlemmer i NBSK. 

- Styrke interessen for å bidra i frivillige verv og enkeltaktiviteter i NBSK 

 

 

Spesielle satsningsområder for 2023-2024:  

Sammen med klubbens tillitsvalgte, komitéer og avdelinger:  

• Planlegge oppdatering av Berner Sennenhunds Rasespesifikke avlsstrategi (RAS)  

• Bedre samarbeidsformene med klubbens oppdrettere i den hensikt å:  

o Bedre helse og avlsarbeidet  

o Øke medlemsmassen gjennom nye og yngre valpekjøpere  

o Bedre samarbeid, informasjonsflyt og arbeidsdeling  

• Planlegge og forberede dommerkonferanse for Berner Sennenhund 2024  

• Gjennomføre egen arrangert dobbeltutstilling  

• Vurdere tiltak for mer aktivt bruke andre plattformer/verktøy enn hjemmeside samt fortsette 

arbeidet med dagens hjemmeside med henblikk på å ha en alltid oppdatert og brukervennlig 

hjemmeside  

• Etablere en formell kontakt med sennenhundklubben i Sverige angående mulige 

samarbeidsområder 

 

 

Generelt: 

Styret har i perioden 23. mars 2023 til 21. mars 2024 bestått av: 

Leder:   Frode Holland 

Nestleder:  Dagfrid Hokstad 

Sekretær:  Solveig Aarbogh 

Styremedlem:  Unni Edvardsen 

Styremedlem:  Hans Reidar Berge 

1. varamedlem:  Turid Wettre  

2. varamedlem:  Alf Gunnar Sandvik 

Jon Jerre har vært styrets ressursperson i forhold til IT-relaterte saker.   

Liv Marit Aas har vært styrets ressursperson i forhold til økonomi. 



Norsk Berner Sennenhundklubb 
 

2 
 

Årsmeldingen er i hovedsak bygd opp etter mandat gitt i årsmøtet 2023 gjennom styrets 

arbeidsprogram. 

Pr 31.12.23 har klubben 2 æresmedlemmer, 69 hustandsmedlemmer og 904 hovedmedlemmer. For å 

få 2 medlemmer inn i RS må hovedmedlemmer overstige 1000 medlemmer.  Dette målet nådde vi 

ikke i 2023.  

Fra 2022 har antall æresmedlemmer gått ned med 1 person.  Vi har en økning på 13 

husstandsmedlemmer, mens antall hovedmedlemmer er gått ned med 59 personer. 

 

 

Under følger sammendrag av hva styret, avdelinger og komiteer har bistått med og gjennomført i 

arbeidet med å nå målsetting og satsningsområder: 

 

Styret: 

Styret har hatt møter fast hver måned siden årsmøtet – unntatt juli måned.  Til sammen har det i 

perioden vært gjennomført 14 styremøter.  Det har vært behandlet 20 ulike saker gjennom året.  

Økonomi, årsrapport, ny hundelov, oppdretterseminar, dommerseminar og avlskåring har vært 

gjennomgående tema. 

Alle styremøter (unntatt møtet i november i tilknytning til SU), har vært gjennomført på Teams.   

Medlemmer henvender seg til styret via epost.  Styret har fordelt oppgaver internt for at disse skal 

kunne besvares så raskt som mulig. 

Målet om å øke medlemstall er ikke innfridd for 2023. Her har oppdrettere og avdelinger sammen med 

styret en viktig jobb med å informere nye bernereiere om klubben.   

Arbeidet med RAS er stoppet i påvente av ny lov om avl og oppdrett.  Dette arbeidet er ikke ferdigstilt 

fra NKK.   

Klubben og rasen ble profilert på Oslo Dogshow av Oslo Avd på vegne av styret med stand og 

deltagelse i raseparade i september. 

 

Referater fra styremøter legges ut på klubbens nettsider.  Det samme gjelder sakslister og referater fra 

SU og årsmøte.   I tillegg har vi andre kunngjøringer på klubbens Facebook-gruppe. 

 

Styret har vært tett på i forhold til komiteer, og representant fra styret er invitert fast inn til møter i 

HAK. Vi opplever godt samarbeid og god dialog med komiteer og avdelinger. 

Styret har som mål å ha tett kontakt med avdelingene.  En ser at avdelingene lever sine liv, og er stort 

sett uavhengige økonomisk i forhold til aktiviteter.  Referater fra møter og årsmøter varierer.  Her er 

det fortsatt rom for forbedring.  Alle referater fra årsmøter skal legges ut på avdelingens hjemmeside 

og som referat til styret. 

Kontakten med komiteene er tettere.  Gjennom året er det etablert gode rutiner på at referat fra møtene 

sendes med kopi til styret.  Ved behov, og i forhold til sakens art, inviteres komiteledere inn til 

styremøtene. 

Styret vil fortsatt jobbe for å få enda tettere kontakt i året som kommer med avdelingslederne.  Det er 

på trappene å kalle inn til eget møte via teams mellom styret og avdelinger. 
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Hjemmesiden til klubben er viktigste organ for informasjonsflyt sentralt.  Her jobbes det fortsatt med 

at avdelingene skal bruke sine sider mer aktivt.  

Alle avdelinger har egne facebook-kontoer hvor informasjon legges ut om aktiviteter.  Her er det flere 

medlemmer som har lagt til andre avdelinger enn sin egen for å kunne lese om og hente ideer. 

Det er også i år utgitt Årsrapport (2022) over mestvinnende i klubben, samt vinner allsidighetspris, 

oppdretterpris, hederstegn, kløvhund og turhund.  Arbeidet videreføres.   

Kontakt med bernerklubber i utlandet med tanke på samarbeid og erfaringsutveksling: 

- International Working Group (IWG)  

- Fellestur med Svenske sennenhundklubben 

- Opprettet formell kontakt med den Svenske Sennenhund (SShk) 

Økonomi: 

Likviditeten i klubben er fortsatt solid. 

Resultat for 2023 viser et underskudd på kr 207 632,65 mot et budsjettert underskudd på kr 200 000. 

Årsaken til dette er i hovedsak at inntektene er noe høyere enn budsjettert på utstillinger.   

 

Det er viktig å huske på at arbeidet som skjer i NBSK er dugnadsbasert.  Vi er avhengige av at alle 

gode krefter bidrar for å opprettholde det gode arbeidet som skjer i klubben. 

 

 

 

 

Avdelinger: 

 

Alle avdelinger arbeider for å fremme aktivitet og arrangementer i sine områder.  Til dette er det også 

tatt i bruk sosiale medier for knytte kontakt internt i avdelingene, men også for at avdelingene skal 

kunne dele ideer og kunnskap med hverandre. Det arrangeres konkurranser innen bruks- og utstilling.   

Oppdrettere er oppfordret til å ta kontakt med avdelinger slik at nye kan bli ønsket velkommen inn i 

avdelingen de tilhører. 

 

 

 

Komiteer: 

 

1. Helse- og avlskomiteen (HAK):  

 

Medlemmer 2023: 

Leder: Bjørg W. Andreassen 

Medlem: Margunn Berge 

Medlem: Tony Cathrine Vinje 

 

 

Ressurspersoner oppnevnt av styret: 
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- Hannhundliste: Sølvi M. Brudeseth 

- Sekretær og Sunnhetsfondet: Elisabeth Dizerens 

- NBSKs avl og oppdretterforum på FB: Stine Pedersen 

- Valpeformidling og omplassering: Trine-Lise Nystad 

Møter: 

I løpet av 2023 har HAK hatt 11 ordinære møter via Teams samt ett fysisk arbeidsmøte på 

Gardermoen september 2023. 

To medlemmer deltok på International Working Group (IWG) i Divonne les Bains, Frankrike august 

2023 

To medlemmer deltok på SU møte Gardermoen november 2023 

Arbeidsområder: 

HAK har gjennom 2023 behandlet 72 avlssaker.  HAK setter opp fiktive stamtavler med 

helseinformasjon, gjennomsnittlig levealder og gir tilbakemelding og råd på foreslåtte kombinasjoner 

innsendt av oppdretter.  

Det har blitt bestemt at refusjon på SH test blir permanent 700 kr etter å ha hatt det ute på en 

prøveordning siden mai 2022. Dette har økt antall tester siden 2022.  

29 hunder har blitt SH testet for risikoen for å utvikle histiocytært sarkom og mange av disse har 

gjennom HAK fått refundert en del av utgiftene knyttet til testen. Dette forutsetter at resultatet kan 

legges i helseregisteret. Det er også utbetalt støtte til noen hunder som allerede er ført i helseregisteret 

fra tidligere, men hvor det ikke har vært søkt om støtte.  

Det har blitt utbetalt refusjon på en biopsiprøve.  

Det ble registrert 38 nye godkjente avlshanner.  

Helseregisteret oppdateres kontinuerlig og er tilgjengelig for alle medlemmer. Per 14.01.2024 ligger 

det nå inne helseopplysninger om 5217 hunder.  

10+ listen – oversikt over døde hunder som har blitt over 10 år. Per 14.01.24 er det 621 hunder på 

listen. 

Still going strong – oversikt over hunder som er over 8 år. Per 14.01.24 er det 71 hunder på listen.  

HAKs oppdretterpris blir utdelt til oppdrettere som har oppdrettet kull der flertallet av kullet har blitt 

over 9 år. I 2023 delte vi ut noen diplomer på Pinsetreffet Torpomoen og på Hedemarkspesialen. 

Totalt 4 oppdrettere mottok prisen i 2023. 

 

I juni 2023 så ble det avholdt gratis webinar for alle medlemmer med Eva Solstrand om fysisk 

aktivitet av den voksende hunden.  

I september 2023 ble det avholdt oppdretterseminar i samarbeid med styret i NBSK. Her kunne man 

delta via online hvis man ikke hadde mulighet til å delta fysisk. Tema var reproduksjon og problemer 

rundt reproduksjon med Wenche Farstad, Ny avlslov – NKK v Hanne Christine Øverli og 

gjennomgang av Bernergarde og helseregisteret.  

 

Vi arbeider kontinuerlig med å oppfordre oppdrettere til å bruke valpeformidlingen.  

 

Vi har også sendt ut stadige påminnelser til eiere via sosiale medier og Berner'n om oppdatering av 

helseopplysninger, dødsårsaker og godkjente avlshanner. Dette er for å få en mer nøyaktig 

helsestatistikk som kan brukes mer aktivt for å fremme rasens helse.  

Vi har en omplasseringsside på NBSKs hjemmeside. Dette er både en side for de som ønsker en 
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omplasseringshund (berner sennen) og de som ønsker å omplassere sin hund (berner sennen).  

Det har i løpet av 2023 blitt utarbeidet forslag til avlskåring, for å få inn flere avlshunder, og øke den 

genetiske variasjonen. Avlskåringsprosjektet har blitt overtatt av medlemmer i styret NBSK, men 

HAK jobber kontinuerlig med å øke bevisstheten på at genetisk variasjon innen rasen er et markant 

stort problem. 

Vi arbeider kontinuerlig med å samle inn statistikk mtp parringer, tomme tisper, fertilitet etc 

Bernerens helse: 

Dette er de innkomne opplysningene om døde hunder som HAK har mottatt gjennom 2023 (alle 

opplysninger ligger også i helseregisteret).  

Det understrekes at ikke alle hundene i statistikken døde i 2023, men at opplysningene rundt dødsfallet 

først ble kjent for HAK under året 2023. Det er også innkommet en del opplysninger om dødsfall og 

helseopplysninger mer enn 10 år tilbake i tid som er unntatt denne statistikken. 

En del innrapporterte døde har heller ikke oppgitt dødsårsak eller en klar diagnose. 

• Ukjent årsak – 100 stk 

• Uspesifisert kreft – 18 stk 

• Milttumor – 3 stk 

• Lymfom – 2 stk 

• Histiocytært sarkom – 1 stk 

• Lungetumor – 2 stk 

• Leverkreft –1 stk 

• Tumor hjerte – 1 stk 

• Mast celle tumor – 1 stk 

• Bløtvevssarkom – 1 stk 

 

• Sykdom i bevegelsesapparatet (herunder svikt/smerter i bakpart, lammelse, forkalkninger og 

prolaps) – 13 stk 

• Korsbånd – 1 stk 

 

• Nyresvikt – 3 stk 

• Hjerteproblem / svikt – 2 stk  

• Aortastenose/VSD – 1 stk 

• Organsvikt – 2 stk 

• Heteslag – 1 stk 

• Magedreining – 4 stk 

• Livmorbetennelse – 1 stk 

• Borreliose/anaplasmose – 2 stk 

 

• Adferdsvansker/adferdsendring – 3 stk 

• Alderdom – 1 stk 

• Senskader etter traume – 1 stk 

 

 

 

 

2. Utstillingskomiteen (UK): 

Til sammen har det vært arrangert 6 utstillinger i regi av NBSK UK. Dette året var det spesielt fokus 

på kostnadskontroll da vi har blitt momspliktige, og 25% moms må inkluderes i påmeldingsavgiftene. 
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For å holde tilsvarende påmeldingsavgift som andre klubber, ønsket vi ikke å øke avgiftene med 25% 

og det ble derfor lavere nettoinntekt pr. påmelding.  

 

Året begynte med Pinsetreffet.  Her var det 93 påmeldte hunder på lørdag og 90 på søndag. Deretter 

fulgte rasespesial sammen med Hedmark 25.6 med 67 påmeldte hunder.  

Vi hadde vår første doble allbreed utstilling alene uten samarbeidende klubb på Maura 26.8 og 27.8 

med 772 og 781 påmeldte hunder. Utstillingen ble en suksess og vi mottok mange positive 

tilbakemeldinger både fra dommere og utstillere. Målsetningen er å etablere dobbelutstilling på Maura 

som et fast årlig arrangement i august. 

Årets siste rasespesial var i Trondheim 30. oktober. Her var det 74 påmeldte hunder.  

 

Nytt for 2024 er at vi ikke er med på utstillingene i Østfold og i Trondheim, da disse avd har en 

dobbelutstilling alene.  

 

 

3. Brukshundkomiteen (BK) 

I løpet av 2023 har BK gjennomført sine etter hvert tradisjonelle aktiviteter knyttet til årlige 

arrangement. Komitéen har bestått av Jan Roar Sekkelsten, leder, Marianne Hatløy, Monika Hansen, 

Eva Fosby Livgard, med Mari-Ann H. Amundsen som tilknyttet ressursperson. Møtene i BK er 

gjennomført digitalt.  

● Allsidighetsprisen for 2023; Cafrida’s Sportic Silver Spirit “Tango”, eier Mari-Ann H. 

Amundsen 

● Fjerde sesong av #Turhund ble fullført med 40 registrerte deltakere som tilsammen 

tilbakela 41 186 kilometer. Halvert antall deltakere fra 2022 

● BK arrangerte offisielt stevne i rallylydighet alle klasser på Torpomoen lørdag 

27.05.2025. Etter rekorddeltakelsen i 2022 økte antall påmeldte enda mer til 43 ekvipasjer 

fra flere raser for dommer Ina Wold Eriksen, herav åtte bernere. Bare en berner på 

pallplass, i RL Elite. 

● Offisielt stevne i lydighet LPI - LPIII på Torpomoen søndag 28.05.2023 med Geir 

Brandzæg som dommer. Sytten ekvipasjer fra flere raser, hvorav to bernere. Berner på 

pallplass i en klasse.. 

● BK arrangerte svensk-norsk fellestur fra Juvasshytta til Galdhøpiggen lørdag 22. juli. 

Totalt 20 deltakere med 13 hunder. Turledere var Kjersti Olsen, Anna Fronth (Sshk) og 

Jan Roar Sekkelsten 

● Det var tur- og brukshundsamling 1. - 3. september på Dalholen camping i Folldal i 

samarbeid med NBSK avd. Trøndelag. Foredrag av Aud Lindholm. Marianne Hatløy 

administrerte samlingen, mens Elisabeth von Hirsch var guide og turleder. 

● Det ble gjennomført fem kløvhundprøver på fire steder, Torpomoen, Målselv, Folldal og 

Hamar. Ni bronsemerker, fire sølvmerker og ett gullmerke. 

● Vi markerte kløvhund nr. 100 siden starten i 2017, og Auralis Xenia Spes Emma 

Rigadatter ble trukket ut som vinner av en kløv gitt av Seleverkstedet 

.  
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4. Redaksjonskomiteen (RK): 

 

Redaksjonskomiteen fikk et redaksjonelt skifte i 2023, hvor tidligere redaksjonsmedlem Birthe 

Sigurdsen tredde inn som årsmøtevalgt redaktør for Berner’n. Redaksjonsmedlem Hilde M. Moe 

fortsatte som redaksjonsmedlem med funksjon som ressursperson og Fredrik Hanssen kom inn som 

nytt redaksjonsmedlem.  

Berner’n hadde fotokonkurranse i begynnelsen av året da det var behov for fire nye omslag. 

Deltakelsen var stor med i underkant av 50 bidrag. Jury for forsidebildene var en ekstern 

hobbyfotograf uten tilknytning til et hundemiljø av noe slag. Det ble kåret fire bilder som passet 

sammen til Berner’n sine fire utgivelser per år; vår, sommer, høst og vinter.  

Utgivelsene har gått sin gang, om enn med noe forsinkelse i høst. Det er lite deltakelse blant 

medlemmer på innsendelse av stoff, og det er stort sett de samme bidragsyterne til bladet.  

Redaksjonskomiteen har hatt Teams-møter for å diskutere eksemplar som har blitt utgitt og som skal 

utgis. Vi prøver stadig å utvikle bladet og gjøre det mer leservennlig og interessant, samtidig som vi 

prøver å delegere oppgaver internt som passer den enkeltes interessefelt.  

Nytt av året er at man har gått bort fra å kun ha et visst antall sider tildelt farger, og heller har hele 

bladet i farger. Dette har redaksjonskomiteen mottatt positiv respons på fra medlemmene. Det er også 

spalter som har blitt fjernet, som resultatliste for brukshund aktiviteter (lydighet, rallylydighet) da 

dette er lett tilgjengelig for interesserte medlemmer på Norsk Berner Sennenhund sin hjemmeside, og 

fordi det var veldig tidkrevende å føre inn i bladet. Valget om å ta bort denne spalten, ble også gjort 

med spørreundersøkelsen fra 2021 i bunn.  

Vi har tilføyd spalten «nye valper» for å synliggjøre nye medlemmer til avdelingene. Ofte er bidragene 

oppfordret, enten der redaksjonskomiteen har hatt direkte kontakt med oppdretter som har sendt inn 

bidrag, eller via oppfordring på Facebook.  

 Redaksjonskomiteen var representert på SU i november 2023, av Birthe Sigurdsen.  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


